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Protokół Nr IV/2017 
z XXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 

 Sesja odbyła się w dniu 28 kwietnia 2017 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 

O godzinie 9:00 Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski otworzył obrady XXIX Sesji Rady 
Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczą wszyscy radni.    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Sesja trwała do godziny 11:20.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- radna Powiatu Nowomiejskiego Barbara Grzywacz 
 Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2034.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bagno. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego 
w Polsce.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w 2017 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu konkursowego „Od bierności do 
aktywności”. 

16. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie za 
rok 2016 

a) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2016 rok oraz 
potrzeby na realizację zadania na 2017r.,  

b) sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2016-2019 za okres roku 2016, 

c)  sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za rok 2016.  
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17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
18. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Przebieg obrad: 

Ad 1 
Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski zaproponował zmiany w porządku obrad Sesji.  
Dodatkowe projekty uchwał jako punkty : 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w 2017 r. 

Dotychczasowe punkty 12, 13, 14 i 15 będą jako 15, 16, 17 i 18  

Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad wybrano radnego Józefa Karwowskiego. 

 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXVIII Sesji radny Zdzisław Domżalski poinformował, iż zapoznał się z 
protokołem. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 31 marca 
do 27 kwietnia 2017r. 
4.04.2017 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą przebudowy dróg w Pacółtowie i Bagnie, realizowanych 
w ramach programu wieloletniego pod nazwą: „Program rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury drogowej na lata 2016 - 2019”. 
- Spotkał się z Komornikiem Skarbowym w sprawach podatkowych. 
5.04.2017 
Pan Wójt wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego poświęconym pozyskiwaniu środków z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w ramach Osi Priorytetowej 11 
Włączenie społeczne RPO WIM 2014-2020. 
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6.04.2017 
- Uczestniczył w oficjalnym przekazaniu lokalu mieszkalnego znajdującego się w nowo 
wybudowanym budynku komunalnym. 
- Spotkał się z ks.Kanonikiem Zygmuntem Leyk z Parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
Radomnie. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Alter-Ego zajmującej się odszkodowaniami z tytułu 
bezumownego korzystania z prywatnych gruntów (służebność przesyłu). 
7.04.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie w sprawie 
modernizacji drogi wojewódzkiej nr 538, na odcinku Kuligi-Tylice. 
10.04.2017 
- Pan Wójt spotkał się z mieszkańcami Nowego Dworu Bratiańskiego w sprawie przebudowy drogi 
gminnej nr 18115N w celu przekazania informacji w kwestii odprowadzenia wody z tej drogi. 
11.04.2017 
- Pan Wójt wziął udział w III Targach Pracy i Edukacji organizowanych przez Powiatowy Urząd 
Pracy, Ośrodek Szkolenia Zawodowego OHP w Kurzętniku oraz Młodzieżowe Centrum Kariery 
OHP w Iławie. 
12.04.2017 
- Pan Wójt jako Gospodarz imprezy gratulował uczestnikom Powiatowego Turnieju 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. 
- Przywitał uczestników Wojewódzkiego Turnieju Piłki Nożnej w ramach FIFA From Schools To 
Women’s League, zorganizowanego przez Społeczną Szkołę Podstawową im. Janusza Korczaka 
w Tylicach, 
- Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Wójta podczas śniadania 
wielkanocnego organizowanego przez Warsztaty Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
18.04.2017 
- Razem z Panią Skarbnik uczestniczył w spotkaniu z Komornikiem Sądowym w sprawach 
dotyczących zaległości podatkowych. 
- Wraz z częścią radnych, Panią Kierownik Referatu Oświaty i Panią Sekretarz Pan Wójt 
uczestniczył w spotkaniu z rodzicami uczniów szkoły w Skarlinie, podczas którego rodzice wyrazili 
niezadowolenie z łączenia międzyoddziałowego zajęć lekcyjnych. Mieszkańcy wnioskowali o 
zmniejszenie liczby zajęć łączonych. 
19.04.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie w celu 
omówienia wspólnej realizacji inwestycji drogowej w Pustkach. 
- Spotkał się również z pracownikiem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu 
omówienia: 

- postępu prac w zakresie planowanego remontu budynku mieszkalnego w Nawrze, który ma 
zostać przejęty przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie,  

- przyspieszenia kwestii nieodpłatnego przekazania Gminie nieruchomości od Agencji 
Nieruchomości Rolnych, 

- możliwości pozyskania środków na inwestycje gminne na terenach wcześniej przejętych przez 
Gminę od Agencji Nieruchomości Rolnych. 
- Spotkał się z Syndykiem upadłego przedsiębiorstwa Humdrex. 
20.04.2017 
- Spotkał się z mieszkańcami ulicy Polnej i Długiej w Bratianie w związku z wnioskiem 
mieszkańców dotyczącymi naprawy dróg. 
- Wraz z Dyrektorem Gminnego Centrum Kultury oraz Inspektorem Referatu Oświaty wziął udział 
w pochówku szczątków ludzkich dawnych mieszkańców Bratiana i Kaczku  z przełomu XIX i XX 
wieku, które zostały przeniesione z nieczynnego cmentarza na cmentarz parafialny w Bratianie. 
Ekshumację przeprowadzono w związku z budową obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. 
24-25.04.2017 
- Wziął udział w XXXI Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Wiejskich RP. 
25.04.2017 
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- Pani Sekretarz reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Inwalidy i Osób 
Niepełnosprawnych organizowanych przez Polski Związek Emerytów Rencistów i Inwalidów 
Zarząd Rejonowy w Nowym Mieście Lubawskim. 
26.04.2017 
- Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy. 
- Wziął udział w posiedzeniu Zarządu Miejsko Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP. 
27.04.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Nadleśniczym Nadleśnictwa Jamy. 
- Uczestniczył w spotkaniu z seniorami naszej gminy, na którym dokonano inauguracji Programu 
Karta Seniora. 
- Uczestniczył w spotkaniu Wiceministra Rolnictwa Zbigniewa Babalskiego z przedstawicielami 
samorządów, instytucji i organizacji związanych z obsługa rolnictwa.  
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 30 marca do 27 kwietnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzono równanie dróg w Bratianie, Chroślu, Nawrze, Radomnie, Jamielniku, Lekartach,  
oraz dróg Chrośle – Gryźliny, Jamielnik – Lekarty, Gryźliny – Lekarty, Gryźliny – Radomno,  
Nawra – Nowy Dwór Bratiański, Lekarty – Bagno, łącznie wartość robót wyniosła prawie 16 
tysięcy złotych, 
- nawieziono materiał na drogę Ruda – Pustki w  ilości 20 ton, 
- udrożniono przydrożne rowy w Kaczku,  
- zamontowano znaki drogowe B36 – zakaz zatrzymywania się w Bratianie na ul. Kościelnej, 
przestawiono znaki E 5 – drogowskaz wskazujący dojazd do osiedla w Pustkach, ustawiono znak 
D1 – droga z pierwszeństwem przejazdu w Nawrze, 
- przeprowadzano prace porządkowe na drogach i chodnikach w Bratianie, Kaczku, Nowym 
Dworze Bratiańskim, Pacółtowie,  
- przeprowadzono koszenie trawników przy Urzędzie Gminy w Mszanowie, 
- wycięto zakrzaczenia w Kaczku i w Bratianie. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- przeprowadzenie szkoleń podwyższających kwalifikacje nauczycieli w ramach projektu: 
„Wyrównywanie szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku”, 
- wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy z rozbudową dróg gminnych w 
miejscowości Jamielnik – postępowanie unieważniono. 
 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- przebudowę dróg gminnych w miejscowości Pacółtowo o nr 181040N oraz w miejscowości 
Bagno o nr 181057N - II, 
- Dostawa sprzętu komputerowego wraz z urządzeniami peryferyjnymi w ramach projektu: 
Wyrównywanie szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku – II – przetarg unieważniono. 
 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec marca 2017 r. było 345 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 222 kobiet), czyli o 15 osób mniej niż według stanu 
na koniec lutego 2017 r.,  

W dniu 25.04.2017 r. złożono wniosek o dofinansowanie zadania "Zwiększenie 
atrakcyjności Gminy Nowe Miasto Lubawskie poprzez poszerzenie oferty rekreacyjnej". Wartość 
operacji to prawie 220 tys. zł, dofinansowanie jest na poziomie około 140 tys. zł. Zadanie dotyczy 
doposażenia placów zabaw i stworzenie siłowni plenerowych w miejscowościach Bratian, 
Mszanowo, Lekarty, Pacółtowo, Gwiździny. 

Zarządzenia wydane w okresie międzysesyjnym: 
- 31.03.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- 31.03.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
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- 3.04.2017r. w sprawie drugiego otwartego konkursu ofert na wykonanie w 2017 roku zadania 
publicznego przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie , 
- 6.04.2017r. w sprawie Regulaminu kontroli zarządczej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie , 
- 19.04.2017r. w sprawie ustanowienia za wynagrodzeniem służebności gruntowej przejazdu i 
przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, położonej w 
Kaczku, 
- 20.04.2017r. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady 
doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli zatrudnionych 
w jednostkach oświatowych Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 2017,  
- 26.04.2017r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do zasobu mienia 
komunalnego nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie, 
- 27.04.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 
 

Ad 6 
Wnioski i zapytania: 
Radna Barbara Giziewska podziękowała wszystkim, którzy głosowali na wieś Lekarty w projekcie 
jednego w supermarketów w Nowym Mieście Lubawskim. Sołectwo wygrało ten konkurs. Za 
uzyskane pieniądze zostanie postawiona drewniana wiata na placu zabaw. Prosiła Pana Wójta o 
ogrodzenie tego placu oraz zakup dodatkowych urządzeń. Obecnie jest tylko nowa huśtawka. 
Stare elementy wyposażenia placu na pewno ulegną zniszczeniu. Plac zabaw zostanie 
przesunięty ze względu na budowę drogi i chodnika w przyszłym roku.  

Pan Wójt dodał, że Lekarty rywalizowały z projektem z Lubawą i Iławą. To ogromny sukces dla 
Lekart wygrać z kilkutysięcznymi środowiskami. Oprócz wygranej pieniężnej to ogromna promocja 
samych Lekart. Pan Wójt pogratulował sukcesu. 

Przewodniczący Rady również pogratulował szczególnie Panu sołtysowi i Pani radnej.  

Radna Anna Dymowska zapytała o powód unieważnienia postępowania przetargowego na 
przebudowę dróg gminnych w Jamielniku, o czym mówił Pan Wójt w sprawozdaniu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka zapytała kiedy przewiduje się rozpoczęcie realizacji 
budowy drogi w Bagnie. Umowa została podpisana. 

Radny Karol Jakubowski wnioskował o szersze informacje na temat likwidacji Gminnej Spółki 
Wodnej. Co dalej w sprawie konserwacji rowów. Radny zapytał również kto powinien posprzątać 
śmieci, które przyniosła woda na Drwęcy.  

Radny Mirosław Dajos – w imieniu mieszkańca ul. Kasztanowej zapytał w jakim okresie 
przewidywane jest rozpoczęcie i zakończenie prac związanych z budową tej ulicy dlatego, że ów 
mieszkaniec chciałby wykonać podjazd na swoją posesję. Pan radny pogratulował również 
Lekartom, szczególnie Panu sołtysowi.  

Sołtys wsi Lekarty Ryszard Pruchniewski wnioskował o określenie granic placu zabaw, aby można 
było posadzić krzewy oraz wywieźć ziemię. Rolnicy są chętni do pomocy. W sprawie drogi w 
kierunku Biskupca Pan sołtys stwierdził, że równiarką wykonano dobrą robotę, ale pozostaje 
odwodnienie góry. Odprowadzenie wody z tej góry jest konieczne. W imieniu własnym i całej wsi 
podziękował Urzędowi Gminy za udostępnienie wszelkiej możliwości reklamy. Wygraliśmy, ale 
czeka nas kolejna praca. Do końca września projekt trzeba rozliczyć.  

Sołtys Roman Sienkowski zwrócił uwagę na bałagan przy hurtowni budowlanej w Bratianie od 
strony ul. Grunwaldzkiej.  Ścieżka rowerowa po torowisku została zniszczona. Zapytał, czy Gmina 
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mogłaby wspomóc temu przedsiębiorcy uzyskanie zgody na wjazd od strony drogi krajowej. 
Towar jest rozładowywany od strony ul. Grunwaldzkiej i został zniszczony chodnik.  

Radny  Przemysław Kotewicz wnioskował o przegląd i udrożnienie rowów i przepustów 
drogowych na terenie całej Gminy, bo to problem nie tylko w Radomnie. Od drogi Radomno-
Gryźliny woda stoi od 6 miesięcy. Wracając do odpowiedzi Pana Wójta w sprawie składowania 
śmieci na posesji w Pustkach, zapytał czy udało się coś więcej ustalić i czy była przeprowadzona 
kontrola. Czy składowanie tych śmieci formalnie jest w porządku.  

Radny Marek Miecznikowski podziękował za bardzo dobry stan drogi do Pustek. Inne są 
zniszczone, w kierunku Gryźlin nie ma dalej podbudowy. Niektóre w ogóle nie były naprawiane. 
Wnioskował o wykopanie rowu przy nowym boisku sportowym. Rów od strony figury pod Gryźliny 
nie jest zrobiony należycie. Woda spływa całą drogą. Do radnej powiatu zgłosił potrzebę naprawy 
dziury w asfalcie na wysokości wjazdu na drogę betonową w Chroślu przy figurze.  

Radny Przemysław Kotewicz ocenił poprawnie wykonanie naprawy dróg dużym sprzętem. Ale 
zgłosił uwagę, że w poboczu drogi wyorywane są wpusty, a w rowach przy drodze praktycznie 
wody nie ma. Uważam to za błąd techniczny. Przynajmniej jak nie robimy tego na całej linii drogi, 
to przynajmniej w takich punktach, gdzie są zaniżenia terenowe, należało by do tego rowu 
przekopać choćby łopatą, żeby woda nie zalegała na drodze.  

Radny Marek Miecznikowski stwierdził, że równiarka zawęża drogi. W ubiegłym roku wiedziałem o 
pracach naprawczych i pilnowałem, a w tym roku nie wiem kiedy naprawiano. Sołtys powinien 
wiedzieć. 

Radny Przemysław Kotewicz – sołtys niekoniecznie powinien być obecny, ale wykonawca 
powinien mieć wiedzę techniczną. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski wnioskował o szersze informacje w sprawie przejęcia 
budynku w Nawrze od Agencji Nieruchomości Rolnych oraz budowy kanalizacji w Małej Nawrze. 
Miała być realizowana w ubiegłym roku, ale pojawiła się szansa dofinansowania i przełożyliśmy na 
rok bieżący. Prosił również o szersze informacje na temat prowadzonych rozmów z Agencją 
Nieruchomości Rolnych. Przewodniczący zapytał również jaka jest możliwość  pozbycia się 
styropianu z demontażu z elewacji budynku.  

Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2034.  
 
Projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 26 kwietnia 2017r. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmiany prognozy 
finansowej. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/222/2017 w 
sprawie  dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie F inansowej na lata 2017-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2017. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany przedstawione na posiedzeniu wspólnym Komisji 
pozostają aktualne. Jednakże  w dniu wczorajszym Wójt zarządzeniem wprowadził dotacje 
Wojewody dlatego zmieniła się kwota dochodów i wydatków określona w projekcie uchwały.  
 



7 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/223/2017 w 
sprawie  dokonania zmian w bud żecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bagno. 
 
Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 26 kwietnia 2017r. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/224/2017 w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bagno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 
 
Projekt został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący Rady zapytał, czy są 
pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/225/2017 w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego 
w Polsce.  
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 14 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych, i przy 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę nr XXIX/226/2017 w sprawie sprzeciwu wobec 
zapowiadanych zmian prawa samorz ądowego w Polsce.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 15 radnych. 
 
Radny Przemysław Kotewicz - wiemy jak się kończyły potyczki w naszym kraju 
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dotyczące jakichkolwiek sprzeciwów społecznych odnośnie wprowadzaniu niektórych 
zmian, kończyły się niczym. Żadne głosy nie są brane pod uwagę. Podejrzewam, że 
podobnej reakcji możemy spodziewać się również w tym przypadku. Z pewnością Pan 
Wójt uczestniczył w posiedzeniu Związku Gmin Wiejskich, czy te uchwały będą 
przekazywane do instytucji, które zajmują się samorządami w Europie.  
 
Pan Wójt odpowiedział, że uchwały nie, ale korporacje samorządowe jak Związek Gmin 
Wiejskich RP jest członkiem komitetu samorządowego regionów w Unii Europejskiej i 
kwestie związane z zapowiadanymi zmianami są przekazywane. Podkreślić należy, że 
na dzień dzisiejszy nie ma żadnego projektu ustawy w tym zakresie. Są to zapowiedzi 
medialne, ale wypowiadane przez liderów głównych partii politycznych. Wójtowie gmin 
zrzeszonych w Związku Gmin Wiejskich uznali o zamanifestowaniu i wyrażeniu stosunku 
do zmian. Stąd propozycja podejmowania uchwał przez rady gmin i forma protestu, który 
ma odbyć się 6 maja w Warszawie.  
 
Radny Mirosław Dajos – nasza uchwała ma charakter wyłącznie prewencyjny. Jakby 
wyprzedzający ewentualne działanie. Tak jak Pan Wójt powiedział na razie nie ma 
żadnych podstaw, nie ma projektu. Oficjalnie nie ma żadnego dokumentu, który 
ewidentnie oddawał intencje. Być może będzie to wprowadzone w ostatniej chwili, aby 
nie było szans na jakiekolwiek protesty. Podobnie jak z ustawą oświatową.  
 
Przewodniczący Rady dodał, że drugim krokiem, który możemy poczynić jest wyjazd do 
Warszawy w dniu 6 maja na protest. Jeżeli będą chętni, to autobus zostanie 
udostępniony.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady.  
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/227/2017 w sprawie 
sprzeciwu udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-
Mazurskiemu. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/228/2017 w sprawie 
sprzeciwu udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie w 2017 r. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/229/2017 w sprawie  
zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierz ętami oraz 
zapobiegania bezdomno ści zwierz ąt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2017 r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu konkursowego „Od bierności do aktywności”. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXIX/230/2017 w sprawie  
zatwierdzenia projektu konkursowego „Od bierno ści do aktywno ści”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 16 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 
2016 

a) sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2016 rok oraz 
potrzeby na realizację zadania na 2017r.,  

b) sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na lata 2016-2019 za okres roku 2016, 

c)  sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za rok 2016.  

 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. Podkreśliła, że ponad 5 mln zł 
wydano na świadczenia rodzinne, czyli zasiłki rodzinne z dodatkami, na świadczenia dla osób z 
niepełnosprawnymi dziećmi. Kolejno ponad 5 800 tys. zł wypłacono na świadczenia 500+. 
Realizacja tych świadczeń spowodowała, że wydano mniej na zasiłki okresowe. W ubiegłym roku 
była to kwota ponad 460 tys., a w roku 2013 było to ponad 1 mln zł. Tak samo jak na program 
„Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” w roku ubiegłym wydatkowane było 360 000, we 
wcześniejszych latach było to 500 000 zł. Generalnie rodziny, które otrzymały świadczenie 500+, 
nie wnioskowały o pomoc na opał, czy inne podstawowe potrzeby. Za pobyt 13 osób w domach 
pomocy społecznej wydatkowano ponad 330 000 zł. W poprzednich latach więcej osób 
przebywało w domach pomocy społecznej. Ale przybywa osób samotnych, które mają orzeczenia 
o niepełnosprawności.  Pomoc dla nich zwiększa się. Wzrastają wydatki na usługi opiekuńcze. 
Pani Dyrektor uważa, że większy nacisk należało by położyć jak najdłuższe utrzymanie 
sprawności fizycznej osób samotnych.  
Pytań nie zgłoszono.  
 
Ad 17 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
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Przewodniczący Rady Gminy – w związku z ukazaniem się w dzisiejszej gazecie ogłoszenia o 
licytacji nieruchomości NOVOPLAST-u, zapytał, czy firma posiada zaległości w Gminie. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że z Panem Wójtem spotkali się z komornikiem skarbowym. 
Poinformował, że odbędzie się licytacja maszyn, które udało się zająć. Jednak zajęcia na rzecz 
urzędu skarbowego i ZUS są na tyle wysokie, że nawet one nie zostaną pokryte. Z tej licytacji na 
pewno żadna należność na rzecz gminy nie wpłynie. Gmina posiada wpisaną hipotekę na 
nieruchomościach.  Będziemy starali się odzyskiwać nasze należności.  
 
Pan  Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji  w dniu 31.03.2017r. 
 
W związku z wnioskiem Pana radnego Domżalskiego Gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Powiatowych o wyczyszczenie przepustów wzdłuż drogi powiatowej Gwiździny - Nowe Miasto 
Lubawskie oraz o rozważenie ustawienia bariery ochronnej w Kaczym Bagnie. Otrzymaliśmy 
odpowiedź, że zostaną ustawione znaki drogowe U-3b tablice prowadzące oraz U-1a słupki 
prowadzące. Natomiast w związku z faktem, iż przepust znajduje się w naszym zjeździe, prace te 
będziemy wykonywać sami. 
 
W związku z wnioskiem Pani Edyty Gorzka o zamontowanie na drodze powiatowej dodatkowych 
znaków informacyjnych wskazujących dojazd do przysiółka Szaleniec wystosowano w tej sprawie 
pismo do Zarządu Dróg Powiatowych, w którym zadeklarowano pokrycie przez Gminę 50% 
kosztów związanych z zakupem oznakowania. W kolejnym terminie poinformujemy o sposobie 
rozpatrzenia tego wniosku. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wiśniewski wnioskował o dodatkowe oznakowanie drogi 
powiatowej w kierunku Skarlina znakiem wskazującym krótszą drogę do Nawry. 
Wniosek został przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych. 
 
Pan radny Marek Miecznikowski wnioskował o równanie dróg oraz naprawę rowu. Równanie dróg 
w miejscowości Chrośle zostało zrealizowane. Rów zostanie odtworzony w terminie  do 10 maja.  
 
Pani radna Edyta Gorzka wnioskowała o wyciągnięcie konsekwencji w stosunku do osób, które 
niszczą drogi. Kodeks wykroczeń wskazuje w art. 91, 99, 100, 101, 102 i 145, kary za 
zanieczyszczanie, naruszanie stanu fizycznego, zaorywanie, zwężanie pasa drogowego lub 
przydrożnego, niszczenie nawierzchni, uszkadzanie rowów, skarp nasypów, rozkopywanie drogi, 
nieoczyszczanie drogi wbrew obowiązkowi, niezachowanie należytego stanu zjazdu z drogi, 
zaśmiecanie miejsc publicznych. Kary przewidziane za wyżej wymienione czyny to grzywny w 
wysokości od 500 do 1500 zł, w zależności od działania lub zaniechania, bądź kara nagany. 
Jednak, aby doszło do ukarania musi być znany sprawca. W związku z powyższym na bieżąco 
należy zgłaszać tego typu zdarzenia na policję. Jeżeli jednak osobie, która widzi dane zdarzenie 
brakuje odwagi, aby zgłosić zdarzenie na policję prosimy o zgłaszanie informacji do Urzędu 
Gminy.  
 
Pan Radny Przemysław Kotewicz, zapytał czy znana jest Gminie sprawa składowania odpadów 
na posesji w Pustkach.  
Z posiadanych przez nas informacji wynika, że Policja przekazała sprawę do Starostwa 
Powiatowego, a Starostwo po wstępnym zbadaniu do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska Delegatura w Elblągu. Aktualnie więc WIOŚ prowadzi postępowanie. 
 
Pan Radny Marek Miecznikowski zgłosił problem składowania obornika w pobliżu drogi 
powiatowej.  
Zgodnie z ustawą o nawozach i nawożeniu nawozy naturalne w postaci płynnej (takie jak 
gnojowica czy gnojówka) należy przechowywać wyłącznie w szczelnych zbiornikach o pojemności 
umożliwiającej gromadzenie co najmniej 4 miesięcznej produkcji tego nawozu. Zbiorniki te 
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powinny być zamknięte, w rozumieniu przepisów odrębnych. 
W obowiązujących przepisach prawa nie ma zapisów, z których wynikają specjalne obowiązki dot. 
przechowywania nawozów stałych np. obornika z wyjątkiem gospodarstw wielkotowarowych. 
Zatem w chwili obecnej gospodarstwa inne niż wielkotowarowe, mogą jedynie dobrowolnie 
stosować się do zasad przechowywania stałych nawozów naturalnych określonych w Kodeksie 
Dobrej Praktyki Rolniczej (tj. nie składować obornika w pryzmach polowych). Gospodarstwo, o 
którym wspomina p. radny Miecznikowski nie jest gospodarstwem wielkotowarowym.  
Zasady, o których wspomniał podczas poprzedniej sesji Pan radny Kotewicz dotyczą obszarów 
szczególnie narażonych, których nie ma na terenie naszej gminy, a odległości, o których 
wspomina dotyczą usytuowania płyt obornikowych. 
Jeszcze przed poprzednią sesją pracownik Urzędu Gminy zgłosił do Zarządu Dróg Powiatowych, 
że przy ich drodze leży pryzma obornika. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Pani radnej Barbarze Giziewskiej na wniosek w sprawie placu zabaw w Lekartach, Pan Wójt 
odpowiedział, że w tym roku przewidziany jest I etap budowy. Budowa ogrodzenia jest to zadanie 
w ramach funduszu sołeckiego, przy niewielkim wsparciu Gminy. II etap realizowany będzie w 
roku przyszłym. Złożony został wniosek do Lokalnej Grupy Działania o dofinansowanie.  
- Pani radnej Annie Dymowskiej na pytanie o powody unieważnienia postępowania przetargowego 
na wykonanie dokumentacji projektowej dot. budowy dróg osiedlowych w Jamielniku. Pan Wójt 
odpowiedział, że unieważniono dlatego, iż najniższa oferta była wyższa niż środki przewidziane 
na to zadanie w budżecie. 
- Na pytanie Pana radnego Karola Jakubowskiego, kto przejmie zadania po zlikwidowanej spółce 
wodnej Pan Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy zadania związane z utrzymaniem i 
konserwacją urządzeń melioracyjnych są w gestii właścicieli nieruchomości. Ale na wczorajszym 
spotkaniu, Wiceminister Rolnictwa zapowiedział, że w lipcu bieżącego roku ma wejść w życie 
nowa ustawa Prawo wodne. Pierwotnie planowano zadania związane z melioracją przekazać 
samorządom, jednak to nie nastąpi i zadanie jest po stronie właścicieli nieruchomości.  
- Pan radny Jakubowski zgłosił także problem zaśmiecania rzeki Drwęcy i pytał kto jest zarządcą 
tej rzeki. Pan Wójt odpowiedział, że zarządcą jest Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej i 
problem zaśmiecania rzeki przekażemy. Pan Wójt poinformował, że zarząd nie bardzo wywiązuje 
się z te go zadania. Jedynie stowarzyszenie organizuje spływy, podczas których oczyszczają 
rzekę ze śmieci. Przekażemy problem do stowarzyszenia, aby zorganizowali taki spływ.  
 
Radny Karol Jakubowski zwrócił uwagę, że to zalega na polach. Śmieci są na polu. Naniosła je 
woda podczas jej znacznego podwyższenia poziomu.  
 
Pan Wójt odpowiedział, że w tej sytuacji trzeba uprzątnąć je we własnym zakresie dlatego, że 
właściciel jest odpowiedzialny za utrzymanie porządku.  
 
-  Panu radnemu Mirosławowi Dajosowi, który w imieniu mieszkańca pytał o termin rozpoczęcia 
budowy ul. Kasztanowej Pan Wójt odpowiedział, że zadanie będzie wykonywał miejscowy zakład 
komunalny. Jednak w tym roku ZUK realizuje kilka dużych projektów drogowych i jest problem z 
realizacją mniejszych inwestycji, jak place zabaw. Obecnie ZUK rozpoczął budowę dróg w 
Mszanowie, dalej przejdzie na ul. Kasztanową i w dalszej kolejności budowa drogi w Bagnie i 
Pacółtowie.  Dokładny termin budowy ul. Kasztanowej przekażemy Panu radnemu po 
konsultacjach z wykonawcą.  
 
- Panu sołtysowi Ryszardowi Pruchniewskiemu, który wnioskował o wyznaczenie granicy 
pomiędzy chodnikiem, a sąsiednią nieruchomością. To zadanie zostanie zlecone do realizacji. 
Pracownik na miejscu wskaże. 
- Pan sołtys wnioskował także o kontynuację budowy drogi z Lekart w  kierunku Biskupca, chodzi 
górkę. Wykonany został pierwszy etap remontu. Planujemy bardziej trwały remont poprzez 
nawiezienie destruktu, czyli frezowanego asfaltu na tę górkę, aby zapobiec wymywania drogi 
przez wodę opadową.  
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- Panu sołtysowi z Bratiana, który wnioskował o uporządkowanie terenu wokół ścieżki w kierunku 
Radomna, dochodzącej do hurtowni budowlanej. Problem zidentyfikowaliśmy już jakiś czas temu, 
w związku z interwencją mieszkańców. Pan Wójt odpowiedział, że właśnie jest redagowane pismo 
do właściciela terenu. Chcemy zobowiązać go do uporządkowania i nie składowania na ścieżce 
swojego towaru. Natomiast pomoc Gminy w zorganizowaniu zjazdu do tej hurtowni od drogi 
krajowej jest niemożliwa. Stanowisko zarządcy drogi krajowej jest jasne, nie ma możliwości 
urządzenia tam zjazdu. Możliwe to będzie po wybudowaniu obwodnicy Nowego Miasta i 
przekazanie tej drogi do powiatu lub gminy. Pan Wójt poinformował, że o ile Gmina otrzyma 
dofinansowanie budowa ścieżki będzie kontynuowana.  
 
- Panu radnemu Przemysławowi Kotewiczowi na wniosek o udrożnienie rowów odwadniających 
drogi gminne, z uwzględnieniem drogi Radomno – Gryźliny Pan Wójt odpowiedział, że wniosek 
zleci do rozpatrzenia. Rowy przydrożne, które są w pasie drogi gminnej utrzymuje gmina. 
Natomiast udrożnienie przepustów znajdujących się w zjazdach jest w gestii właścicieli lub 
użytkowników gruntów przyległych do drogi. Mówi o tym art. 30 ustawy z dnia 21 marca o drogach 
publicznych.  
- W sprawie składowania odpadów w miejscowości Pustki Pan Wójt odpowiedział wcześniej i tylko 
te informacje posiada Gmina. Ta sprawa nie leży w kompetencji gminy, a powiatu i według 
właściwości tam przekazywane są sygnały mieszkańców.  
 - Pan radny zgłosił również problem co do sposobu wykonywania profilowania dróg gruntowych. 
Pan Wójt odpowiedział, że najwyższy punkt podczas profilowania jest w osi jezdni. Pobocza są 
poniżej spadku do rowu, ale w tym roku Pan Wójt wydał dyspozycje, żeby po równiarce, która 
wykonuje obniżenie przy poboczach, pracował JCB, który wykonuje spływy i udrożnienia do 
rowów. Zadań jest bardzo dużo i czasem kilka dni oczekujemy na pracę JCB. 
Pan Wójt poprosił Pana Pawła Oelberga o wyjaśnienie technologii równania dróg. 
 
Pan Paweł Oelberg specjalista ds. dróg wyjaśnił, że na części  dróg w obrębie Tylic, Bratiana, 
Chrośla zostały zrobione wpusty. Czekamy na większą realizację, być może po weekendzie 
majowym będziemy wykonywać na dalszej części Chrośla, również w Gryźlinach, Radomnie, 
Jamielniku i Lekartach, które są zrobione. Nie możemy pozwolić, aby operator czekał za 
równiarką, aby wykonać wpusty do drogi. Do połowy maja powinny wszystkie wpusty być 
wykonane. 
 
- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu w sprawie zniszczonej drogi w kierunku Gryźlin Pan 
Wójt odpowiedział, że wniosek o odtworzenie rowu przy tej drodze zostanie wykonany do 10 
maja, połączymy to z wykopaniem rowu odwadniającego przy boisku.  
 
- Panu Przewodniczącemu Rady Gminy w sprawie rozmów z Dyrektorem Agencji Nieruchomości 
Rolnych w zakresie przekazania Gminie budynku w Nawrze nr 44, Pan Wójt odpowiedział, że raz 
Agencja wyraża wolę przekazania budynku Gminie wraz ze środkami na jego remont. Innym 
razem Agencja stoi na stanowisku, że przeprowadzi remont we własnym zakresie. Dopiero 
później przekaże. To jest warunek przekazania innych nieruchomości Gminie. Ostatnio mówi, że 
gmina otrzyma środki i wykona remont budynku. Nie jest to ostateczna decyzja w tej sprawie. 
- Pan Przewodniczący  pytał także o środki na budowę kanalizacji w Małej Nawrze, o które 
wnioskowaliśmy do Agencji. Niestety na to zadanie Gmina nie otrzyma dofinansowania, z uwagi 
na przeszkody prawne. Te budynki obecnie są już prywatne i Gmina wcześniej ich nie 
przejmowała. Nie ma podstaw do przekazania dotacji na budowę sieci kanalizacyjnej do tych 
budynków. Ale gmina złożyła kilka innych wniosków na budowę dróg gminnych, które wcześniej 
Gmina przejęła od Agencji. Jest zapowiedź, że ten wniosek będzie załatwiony pozytywnie jak 
również na inne krótsze odcinki dróg na osiedlach dawnych państwowych gospodarstw rolnych. 
- Pan Przewodniczący pytał również czy jest możliwość odbioru styropianu demontowanego z 
elewacji Pan Wójt odpowiedział, że jest możliwość odbioru. Wcześniej trzeba zgłosić do operatora 
działającego na terenie Gminy tj. Lubawskiej Spółki Komunalnej. Nie jest to odpad komunalny i za 
odbiór zapłacić trzeba dodatkowo.  
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Pan sołtys wsi Lekarty – w związku z odpowiedzią na mój wniosek dotyczący naprawy górki na 
drodze w kierunku Biskupca, Pan sołtys uważa, że należało by wykonać odprowadzenie wody i 
zastosować przepusty. Pan sołtys wymienił jakie prace należało by wykonać i w którym miejscu. 
 
Pan Wójt odpowiedział, że będą kontynuowane prace remontowe na tym odcinku drogi, także w 
zakresie rowów odwadniających w zależności od środków na remonty bieżące. 
 
Pan Przewodniczący Rady odczytał radnym i sołtysom zaproszenie Arcybiskupa Warmińskiego, 
Marszałka Województwa oraz Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, do Gietrzwałdu na 
uroczystości 140-lecia objawień Matki Bożej w Gietrzwałdzie oraz 50-lecia koronacji obrazu Matki 
Boskiej Gietrzwałdzkiej w dniu 19 maja 2017r.  
 
 
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
 

Sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy   

Józef Karwowski                                                          Zbigniew Wiśniewski  

 


